
 

 

 
TISKOVÁ ZPRÁVA 

18. září 2020 

Desátý Mattoni 1/2Maraton Ústí nad Labem se 

běží už zítra. Letos s rouškami, oddělenými starty 

a evropskou elitou. 

Navzdory nelehkým podmínkám způsobeným pandemií koronaviru se Mattoni 1/2Maraton Ústí nad 

Labem rozbíhá už podesáté v řadě! Jubilejní ročník proběhne za zvláštních opatření, ale běžci o 

tradiční lákadlo v podobě průběhu chemičkou nepřijdou. Na startu závodu ani letos nebudou chybět 

evropští elitní atleti včetně české špičky. 

Nezbytnou součástí závodu budou roušky. Pro běžce platí nutnost mít zakrytý nos a ústa při vyzvedávání 

startovních čísel, v technickém zázemí i startovním koridoru. Na místě bude dostatek dezinfekcí a 

koridory budou rozšířené tak, aby se daly dodržovat dvoumetrové rozestupy. Start závodu proběhne ve 

dvou vlnách, letos se běžci musejí obejít bez sprch, masáží, tejpování či pozávodní párty. Změny doznají 

také občerstvovací stanice, kde bude mírně omezený sortiment  (krájené ovoce a osvěžovací houbičky 

jsou z hygienických důvodů zrušeny úplně). „Ústí obvykle náš půlmaratonský kalendář zakončuje, ale 

letos je vše jinak a my tu začínáme. Moc děkujeme všem, kteří nám pomohli uspořádat bezpečný závod 

v téhle obtížné době a prosíme běžce i fanoušky, aby dodržovali veškerá nastavená pravidla. Věřím, že 

si závod nehledě na okolnosti spolu dokážeme užít," říká ředitel závodu Tomáš Coufal.  

Výjimečnost letošního ročníku nespočívá jen v pořadové číslovce 10, ale také v tom, za jakých okolností 

se závod rodil, připomíná primátor Ústí nad Labem Petr Nedvědický. „Akce takového rozsahu si vyžádala 

mnoho práce, příprav a organizace. Díky tomu máme možnost hostit již desátý ročník závodu 

uspořádaného podle nejpřísnějších světových kritérií, kterému se pro jeho rychlost přezdívá „Ferrari 

mezi závody“," říká primátor, který popřál hodně štěstí nejen půlmaratoncům, ale také všem dalším 

účastníkům běžecké soboty. 

Půlmaraton coby nedílnou součást Ústeckého kraje vítá rovněž hejtman Oldřich Bubeníček. „Většina 

kulturních a sportovních akcí stojí v souvislosti s pandemií koronaviru před nelehkou hamletovskou 

otázkou – být či nebýt. Jsem nesmírně rád, že se našla vůle tuto tradiční sportovní událost uspořádat, 

byť s řadou nutných omezení a opatření," řekl hejtman s tím, že závod je již tradičně součástí dotačního 

programu Rodinné stříbro Ústeckého kraje.  

Ústecký závod by nebyl tím, čím je, bez areálu Spolchemie. Na kilometr v unikátních kulisách chemičky 

řada běžců vzpomíná ještě další týdny a měsíce. „Spolchemie k půlmaratonu prostě patří. Pokud vím, 

jedná se stále o jediný závod na světě, kde se běží podobným prostředím. Mattoni 1/2Maraton Ústí nad 

Labem je prostě unikát a my jsme rádi, že můžeme být jeho součástí," řekl mluvčí Spolchemie Jan 

Charvát. 



 

 

Zářivou hvězdou desátého ročníku bude Eva Vrabcová Nývltová. Česká jednička v Ústí běžela svůj první 

půlmaraton v životě, teď se vrací po mateřské pauze. „Je to asi osud, ale Ústí mám hrozně ráda. Po 

porodu ještě určitě nejsem v dřívější formě, příliš toho od sebe neočekávám, ta pauza byla hrozně 

dlouhá. Ale každopádně se už nemůžu dočkat, strašně se těším," prozradila Vrabcová Nývltová. Největší 

favoritkou mezi Češkami tak zůstává Marcela Joglová. 

Pro Jiřího Homoláče není letošní sezona snadná: připravoval se na později zrušené jarní závody, v létě 

onemocněl. „Pro mě to zítra bude můj malý restart. Startovní pole je silné, favorit je momentálně asi 

Vítek Pavlišta, ale já mu to zadarmo nedám," řekl Homoláč. O přední příčky bude ve svém 

půlmaratonském debutu bojovat také Jakub Zemaník, počítat se musí i s Robertem Míčem. 

 

 

 

 
V případě zájmu o bližší informace kontaktujte: 
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Prague International Marathon, spol. s r.o. / Tempo Team Prague s.r.o. 
Františka Křížka 461/11, 170 00 Praha 7 
 

Poznámka: Fotografie ze závodu najdete na https://www.flickr.com/photos/runczech/. Pro využití fotografií 

prosím uveďte zdroj: RunCzech 

Poznámky pro editory: 

 RunCzech pořádá běžecké akce v několika městech napříč Českou republikou. 
 S projektem Napoli Running pořádá běžecké v Itálii a má kanceláře v Japonksku a v Číně. 
 Prague International Marathon spol. s.r.o. (“PIM“) byl založen v roce 1995 Carlem Capalbem, 

prezidentem organizačního výboru. Cílem bylo zorganizovat v Praze mezinárodní maraton na 
světové úrovni. 

 Za celou historii RunCzech se RunCzech akcí zúčastilo téměř 1,2 milionů běžců. V roce 2019 jsme 
přivítali v cíli 120 000 z nich a to ze 131 různých zemí. 

 ALL RUNNERS ARE BEAUTIFUL je náš způsob, jak v běžeckém světě přivítat opravdu každého. 
 RunCzech běžecká liga a SuperHalfs motivují hobby běžce. Na podporu evropských elitních atletů 

vznikla EuroHeroes Challenge. 
 RunCzech Racing podporuje mladé atlety, komunitní vazby a sportovní výkony. Osm světových 

rekordů a 150x na stupních vítězů. 
 Pro ty nejmenší a školou povinné máme Bambini Run, rodinné běhy a Juniorský maraton. 
 Na certifikovaných trasách můžete s FreeRun běhat bezpečně po celé České republice. 
 V našem Running Mallu se můžete setkávat s běžci z celého světa. 
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